

Fælleskontoret

Agro Food Park 15, Skejby
8200 Aarhus N
Telefon 8740 5000

info@landboudom.dk

www.landboudom.dk

13. juli 2025

Forretningsudvalg for pløjning

Landsudvalget (LPU)

DAGSORDEN : Fysisk møde (FYN)

Tid & sted: Lørdag d. 21. juni kl. 09.30 – 14.00 :: **OBS!** Der serveres morgenmad kl. 09.00.
Hos René Husted
Volstrupvej 32, Volstrup
5750 Ringe

Varighed: 155 planlagte minutter (2t 35min) + frokost + besigtigelse af DM-arealer

Ordstyrer:

Referent: René

Deltagere: Jacob, Hugo, Jakob, René og HC

Afbud fra: Jonas og Rasmus

Punkter	Kommentarer	Bemærkninger/ Beslutning
1. Valg af ordstyrer og referent (ca. 2 min.)	Som ovenfor. Der er ikke valgt ordstyrer. HC vælges som backup!	
2. Godkendelse af dagsorden (ca. 2 min.)	Godkendt. Opgaven med HeadMasters tages med for i dag. Tilføjet som nyt pkt. 13.	Godkendt.
3. Godkendelse af referat fra seneste møde (ca. 2 min.)		Godkendt.
4. Velkomst v. formanden (ca. 4 min.)	Hugo byder velkommen	
5. Bordet rundt (ca. 15 min.) Status fra deltagerne; hvad sker der rundt i regionerne i landet?	Sjælland (Jakob): 1 pløjestævne i foråret. Flere nye pløjere og ny arrangørgruppe med flere aktive arrangører. Forhåbentlig ny vendeplovsdeltager i Landbrugsklassen. Deltagelse af 3 svenske pløjere. Regionsmesterskaberne mangler jord. Kommer snarest. <i>Kommentar: Forårsstævner er gode ift. at have "ro på" ift. både arrangører og deltagere. God idé med opfølgende stævner efter DM (hen over vinteren), for særligt at aktivere NYE pløjere.</i>	

	Fyn (René): Der er gang i arrangementen af DM. Der overvejes at arrangere LU-udtagelses/-regionsstævne. Der laves god mængde reklame for DM, og bannere er med ved ALLE LU-arrangementer. Nord/Aalborg (Jacob): 20./21. september afvikles Regionspløjning. Der arbejdes på flere pløjeaktiviteter for at aktivere nye pløjere, bl.a. gennem øvedage og flere pløjedage (hen over vinteren) <i>Kommentar: HC beder om datoer til kalenderen.</i> Skive/Viborg (Hugo): Kommer til at kopiere Aalborgs "øvedag", for at forsøge at aktivere nye pløjere. Der mangler jord, men det arbejdes der på. Hugo opremser datoer for øvedage i september (se sidenhen kalender på LU). Regionsstævne d. 11. oktober (i Kjellerup) <i>Kommentar: Det er svært at finde arealer i det konventionelle landbrug grundet de mange regler mm.</i> HC – om bl.a. DM: Der er god kontakt mellem hovedkontoret og Region FYN. Hovedsponsoren er i hus. Der er god vejledning ift. sponsorater. Hvad med landsdækkende sponsorer? Pjecen er på vej – og første udkast kommer allerede FØR sommerferien. <i>Kommentarer: RH og HC tager en dialog om sponsorater og overnatning mm.</i>	
6. Status ift. LPU's arbejdsopgaver (jf. arbejdsopgaver – som fordelt v. seneste møde) ca. 45 min.) De enkelte LPU-medlemmer redegør for de opgaver, de har påtaget sig jf. arbejdsopgavefordelingen (fra februar)	Jacob N: Kommenterer på sit fokus på rekruttering af nye pløjere. Der er superpositive tilbagemeldinger, men der mangler "lokale igangsættere". Interessen ER der! Viden mangler! Hvad med en video-/slideshow/PDF-vejledning? Høst de lavthængende frugter! <i>Vi skal fokusere dér, hvor der er grøde, og så skal ringene nok sprede sig.</i> I LU's nye arkiv (på hjemmesiden) vil vi kunne arbejde på at styrke viden om, hvorledes det kan lade sig gøre at arrangere et pløjestævne.	Vi arbejder hen mod en ny type vejledninger, der både viser "begynderpløjning" og arrangørvejledninger.

	Der er et ønske om en opdatering af vejledningerne til pløjning. Arbejde for Jakob og René + Jacob? Udfordringen er spredningen mellem <i>Elite</i> og <i>Bredde</i>, der deltager ved samme stævne. Lokalstævnerne er væsentlige ift. at have "gode begyndermuligheder". Pløjeseedninger v. DM. Der skal arbejdes på hvordan vi måske kan lave flere grupperinger v. DM, hvor nypløjere evt. kan få mere hjælp, men til gengæld ikke kan "vinde" DM. Der skal arbejdes videre med dette ift. Pløjemødet v. DM. Jakob S: Om DM i skolepløjning: Jonas og Jakob tager fat i alle Tekniklærere på skolerne. Alle bliver "prikket til". René om Veteranerne: Der er gang i den i grenene af veteraner og RH arbejder på netværk for at aktivere veteranpløjere ift. at rekruttere nye LU-pløjere.	
7. Status på og viden om pløjeaktiviteter landet rundt (fælles fokus) (ca. 15 min.) Opbakning til lokale og regionale pløjeaktiviteter – og kan vi sætte skub i de "døde områder"?	HC skal have stævneoplysninger så snart de findes, så lægges de på LU's kalender, og vi linker til den på Plovportalen. Pløjning på MarkDemo. Fornyende initiativ og dialog om pløjningen	
8. LPU's kommissorium (ca. 20 min.) HC orienterer (evt. sammen med Rasmus) om Hovedbestyrelses arbejde med at lade de enkelte udvalg udarbejde kommissorier. Udvalget skal give inputs til forslaget Bilag: Kommissorium for Landspløjeudvalget (fremsendes snarest – HC)	Kommissoriet gennemgås, og der er enkelte forslag til ændringer men i det store hele er der bred enighed om formuleringerne. Jacob N. præsenterer LU's overordnede arbejde med organisationens Strategiske sigte. Vi får fremvist arbejdet med foreningens strategi og måden denne udrulles til Regioner og lokaludvalg.	RH laver forslag til ny formulering ift. <i>Sammensætningen</i>.

9. Opfølgning på Retningslinjer for dækning af udgifter til internationale pløjestævner (ca. 10 min.) I forlængelse af seneste drøftelse vedr. emnet er der et opfølgende spørgsmål: <i>Gives der tillige støtte ved internationale pløjeaktiviteter i Danmark?</i>	HC gennemgår det nyreviderede takstblad. Udvalget bakker op.	Godkendt.
10. Status på WPO-forslaget – som fremsendt til WPO (ca. 5 min.) Som opfølgning på arbejdet med forslaget til WPO samles kort op og orienteres om status.	Hugo orienterer om forløbet og dialogen med Lars Gammelvind. Vi glæder os til at høre mere fra WPO, når forslaget – som fremsendt – behandles ved VM i Prag i år.	
11. Forslag om koordinering af tur til VM i Tjekkiet 2025 (ca. 10 min.) Er det meningsfuldt at forsøge at koordinere en fælles tur til VM i Tjekkiet (5.-6. september 2025)? Kort dialog herom.	Der koordineres IKKE noget fra udvalgets side.	Vi udsætter til en snak om dette ift. Kroatien 2026.
12. Orientering om status for DM 2025 – Ravnholt Gods, Ryslinge (Fyn) (ca. 15 min.) Kort orientering om status ift. DM 2025.	Vi aftaler at vi fra udvalgets side kontakter arrangørgruppen med henblik på at hjælpe dem alt det vi kan. Vi skal sørge for at få rost alt det vi overhovedet kan, for der er MEGET at rose for!	
13. HeadMasterens rolle v. DM (jf. seneste referat)	Hugo har overblikket, og udformer en klar definition af, hvad HeadMasterens opgave er ved DM. Dette fremsendes til RH, der sørger for at tilføje dette til referatet mm.	Hugo sender til RH med henblik på at få dette udspecificeret og ført til referat og rundsending. Se formulering af opgaver nedenfor.
14. Evt. (ca. 10 min.)		
15. Besigtigelse af DM-arealerne (ca. 50 min.) Efter en frokost er det muligt at vi sammen kan køre til DM-arealerne og kort besigtige disse (se også vedlagte bilag m. skitse over kort).	For alle der ønskede det, var der besigtigelse af DM-arealerne. Der er tale om arealer nordvest for Ravnholt Gods (Ravnholtvej 57, 5853 Ørbæk), og der er pt. frøgræs og hvede på arealerne. Der er bred enighed i udvalget om, at arealerne er super til formålet, og vi glæder os til DM!	

Beskrivelse af headmasternes opgaver v. DM (jf. pkt. 13 ovenfor):

Headmaster skal ifm. pløjestævnet forestå følgende opgaver:

1. Hovedansvar for tidtagning ift. disciplinerne:
 - a. Flækning.
 - b. Ventetid ift. nabopløjer.
 - c. Pløjetid.
 - d. Tid medgået til evt. reparation – i samarbejde med dommerlederen.
 2. Dybdemåling som foreskrevet.
Foretages mellem 1-4 gange i pløjetiden.
OBS! Det er vigtigt at dybden måles et ens antal gange for alle pløjere.
 3. Kontrol af hjulspor i pløjningen især i afslutningsfuren.
Evt. iagttagelser videregives til dommerlederen.
 4. Kontrol af der ikke bliver snydt med hjælp fra tilskuer eller anden snyd evt. pløjning med hænder og fødder.
-

Venlig hilsen



René Husted
(sekretær på vegne af LU)

Hugo Kudsk
LPU's forretningsudvalg